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Protokół z XXIII sesji Rady Gminy Zławieś Wielka 

z dnia 31 sierpnia 2016 r. 

 

Sesja odbyła się w Urzędzie Gminy w Złejwsi Wielkiej w godzinach od 14
00 

do 16
20

. Na 

ogólną liczbę 15 radnych w sesji uczestniczyło 13 radnych. W sesji udział wzięło 8 

pracowników urzędu gminy, 6 zaproszonych gości oraz 6 osób zainteresowanych obradami. 

 

Listy obecności w załączeniu do protokołu.  

Porządek obrad:  

 

1. Sprawy organizacyjne: 

1) Otwarcie obrad XXIII sesji Rady Gminy Zławieś Wielka. 

2)    Stwierdzenie prawomocności obrad.  

3)  Przyjęcie porządku obrad. 

4) Przyjęcie protokołu z XXI i XXII sesji Rady Gminy. 

2. Działalność klubów sportowych w 2015 roku. 

3. Informacja o przygotowaniu placówek oświatowych do nowego roku szkolnego. 

4. Informacja o pozyskiwaniu środków zewnętrznych. 

5. Podjęcie uchwał: 

1A) zmieniającą uchwałę w sprawie budżetu Gminy Zławieś Wielka na 2016 rok. 

1) zmieniającą uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Zławieś 

Wielka na lata 2011 – 2020, 

2) w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla 

działki położonej w centralnej części miejscowości Stary Toruń – gmina Zławieś 

Wielka, 

3) w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego dla działki nr 246/31 położonej w miejscowości Czarnowo – gmina 

Zławieś Wielka, 

4) w sprawie zaliczenia dróg do kategorii dróg gminnych, 

5) w sprawie nadania nazw ulic w miejscowościach Rozgarty i Czarne Błoto, 

6) w sprawie zasad udzielania i rozmiaru obniżek tygodniowego obowiązkowego 

wymiaru godzin zajęć dydaktycznych, opiekuńczych i wychowawczych nauczycielom 

pełniącym stanowisko kierownicze w przedszkolach i szkołach, a także odpowiednio 

w ich zespołach prowadzonych przez Gminę Zławieś Wielka, 
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7) w sprawie wniesienia ruchomości w formie aportu do spółki „Zakład Usług 

Komunalnych Zławieś Wielka Spółka z ograniczoną odpowiedzialnością”, 

8)  w sprawie przyjęcia i wdrożenia do realizacji Planu Gospodarki Niskoemisyjnej dla 

Gminy Zławieś Wielka na lata 2015 – 2020, 

9) w sprawie wspólnej realizacji zadania inwestycyjnego polegającego na przebudowie 

drogi powiatowej nr 2003C Siemoń - Łążyn oraz drogi powiatowej nr 2015C Siemoń 

- Wybcz z Powiatem Toruńskim i zawarcia porozumienia. 

6. Wolne wnioski i zapytania. 

7. Zamknięcie obrad XXIII sesji Rady Gminy 

 

Ad. 1. Sprawy organizacyjne. 

Piotr Pawlikowski – przewodniczący Rady Gminy 

Otworzył obrady XXIII sesji Rady Gminy. Przywitał obecnych. Na podstawie listy obecności 

stwierdził, że na 15 radnych w sesji uczestniczy 13 i jest to wystarczająca liczba radnych do 

podejmowania prawomocnych uchwał. Poinformował radnych, że do porządku obrad została 

dodane uchwały: nr 1A zmieniająca uchwałę w sprawie budżetu Gminy Zławieś Wielka na 

2016 rok oraz uchwała nr 9 w sprawie wspólnej realizacji zadania inwestycyjnego 

polegającego na przebudowie drogi powiatowej nr 2003C Siemoń - Łążyn oraz drogi 

powiatowej nr 2015C Siemoń - Wybcz z Powiatem Toruńskim i zawarcia porozumienia. 

Projekt nr 8 przyjął nazwę w sprawie przyjęcia i wdrożenia do realizacji Planu Gospodarki 

Niskoemisyjnej dla Gminy Zławieś Wielka na lata 2015 – 2020, wykreślone zostały słowa 

„uchwała zmieniająca uchwałę”. Z uwagi na to, że wójt nie może uczestniczyć w sesji do 

końca wykreślony został punkt „Informacja o pracach wójta między sesjami”. Zapytał, czy 

ktoś z radnych ma uwagi do porządku obrad. Nikt z radnych nie zgłosił się. W wyniku 

przeprowadzonego głosowania porządek obrad został przejęty jednogłośnie. Powiedział, że 

protokoły z XXI i XXII sesji Rady Gminy były dostępne na stronie internetowej gminy oraz 

w biurze rady. Zapytał, czy ktoś z radnych ma uwagi do protokołów. Nikt z radnych nie 

zgłosił uwag. W wyniku przeprowadzonych głosowań protokoły z XXI i XXII sesji Rady 

Gminy zostały przyjęte jednogłośnie.  

Ad. 2 Działalność klubów sportowych w 2015 roku. 

Piotr Pawlikowski – przewodniczący Rady Gminy 

Poprosił przedstawicieli klubów sportowych o przedstawienie sprawozdań.  

Janusz Lemke – przewodniczący GZ LZS 

Odczytał sprawozdanie z działalności Gminnego Zrzeszenia Ludowych Zespołów 

Sportowych w Złejwsi Wielkiej za 2015 rok. – Informacja w załączeniu do protokołu. 

Adam Lubiński – prezes UKS „Trójka” Górsk 

Przedstawił sprawozdanie merytoryczne UKS „Trójka” Górsk z działalności w 2015 roku. – 

Informacja w załączeniu do protokołu.  
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Tomasz Tomkiewicz – Prezes Klubu Sportowego Orkan 

Przedstawił sprawozdanie z działalności klubu Orkan w 2015 roku. – Informacja w 

załączeniu. 

Piotr Pawlikowski – przewodniczący Rady Gminy 

Podziękował za omówienie tematu i zapytał radnych, czy mają pytania do sprawozdań. Nikt z 

radnych nie zgłosił się. W imieniu Rady Gminy przewodniczący podziękował za pracę i 

zaangażowanie w rozwój sportu na terenie gminy. Dodał, że chyba nikt nie ma wątpliwości w 

to, że działalność sportowa prowadzona jest na zasadzie wolontariatu i jest przekonany, że 

również w przyszłym roku znajdą się środki na częściowe jej pokrycie. Podkreślił, że docenia 

również to, że kluby pozyskują środki zewnętrzne na rozwijanie sportu i życzył dalszych 

sukcesów. 

Poprosił przewodniczącego komisji oświaty kultury i sportu o omówienie kolejnego tematu. 

Ad. 3 Informacja o przygotowaniu placówek oświatowych do nowego roku szkolnego. 

Artur Winogrodzki – radny, przewodniczący komisji oświaty kultury i sportu 

Poinformował radnych, że 22 sierpnia br. odbyła się wizytacja placówek oświatowych na 

terenie gminy w celu sprawdzenia przygotowania do nowego roku szkolnego. – Protokół oraz 

informacja z wizytacji w załączeniu do protokołu. Podsumowując powiedział, że stan 

przygotowania szkół i przedszkola jest zadowalający. 

Piotr Pawlikowski – przewodniczący Rady Gminy 

Podziękował za przedstawienie tematu i otworzył dyskusję. Zachęcił do rozmowy dyrektorów 

szkół.  

Andrzej Pyzik – radny 

Zapytał inspektor oświaty o klasy łączone w SP w Przysieku, powiedział, że nie miało tego 

być. Nie odbyły się żadne rozmowy z rodzicami i nikt nie wyraził na to zgody.  

Barbara Gilewicz – Łukasik – inspektor ds. oświaty 

Wyjaśniła, że ze względu na trudne warunki lokalowe dwie klasy musiały zostać połączone. 

Liczebność klasy i tak nie będzie nadmiernie duża. Szkoła ma ograniczone możliwości, o 

czym wszyscy wiedzą i można szukać różnych rozwiązań takich jak dwuzmianowość, czy 

klasy łączone. W tym roku dyrektor podjął decyzję o połączeniu klas, na którą nie musi 

uzyskiwać niczyjej zgody. Trudno powiedzieć, jakie rozwiązanie byłoby najlepsze.  

Czesława Walkowiak – radna 

Zapytała, które klasy zostały połączone.  

Barbara Gilewicz – Łukasik – inspektor ds. oświaty 

Wyjaśniła, że połączenie dotyczy klas szóstych.  

Andrzej Pyzik – radny 

Zapytał, dlaczego dyrektor nie porozmawiał z rodzicami uczniów.  

Barbara Gilewicz – Łukasik – inspektor ds. oświaty 
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Odpowiedziała, że z tego, co wie, to rozmowa z rodzicami odbyła się i taką też informację 

uzyskała od dyrektora. Być może, czym innym jest rozmowa, a czym innym uzyskanie zgody 

od rodziców. Z informacji, jakie posiada wynika, że takie rozwiązanie nie odbyło się za 

plecami rodziców.  

Andrzej Pyzik – radny 

Odpowiedział, że ma inne informacje na ten temat. Rodzice twierdzą, że dyrektor nawet ich 

nie wysłuchał. Zapytał, czy zmiana była konieczna z uwagi na ograniczenie środków 

pieniężnych, aby nie wynajmować pomieszczeń z ODR-u. Powiedział, że w innych szkołach 

wprowadzono dwuzmianowość i takie rozwiązanie sprawdziłoby się również teraz.  

Barbara Gilewicz – Łukasik – inspektor ds. oświaty 

Wyjaśniła, że połączenie klas daje oszczędności chociażby dlatego, że jest mniej godzin 

nauczycielskich, ale nie jest to jedyny powód. Gdyby wprowadzona została dwuzmianowość 

część rodziców być może również nie byłaby zadowolona z takiego rozwiązania.  

Andrzej Pyzik – radny 

Odpowiedział, że usłyszał, że to nie rodzice, a nauczyciele nie byliby zadowoleni z 

dwuzmianowości.  

Piotr Pawlikowski – przewodniczący Rady Gminy 

Wtrącił się w rozmowę i powiedział, że na sesji nie znajdziemy rozwiązania tego problemu. 

Uważa, że zawsze będzie pewna grupa osób, która będzie miała inne zdanie. Kwestię 

połączenia klas trzeba omówić z dyrektorem, który jest osobą decyzyjną. Dodał, że 

planowana reforma oświaty sprawi, że klasa 6 nie będzie już ostatnią klasą.  

Czesława Walkowiak – radna 

Stwierdziła, że po tej zmiany w Przysieku nie będzie miejsca na inne klasy.  

Robert Swiontek Brzezinski – dyrektor ZS w Złejwsi Wielkiej 

Wyjaśnił, że jest świeżo po konferencji w tej sprawie i na pewno będzie ośmioklasowa 

szkoła, a gimnazja zostaną wygaszone. Odnośnie dwuzmianowości powiedział, że co roku 

jest wielu rodziców, którzy nie są z tego powodu zadowoleni. 

Piotr Pawlikowski – przewodniczący Rady Gminy 

Powiedział, że przy okazji tematu reformy, chciałby usłyszeć, co na ten temat sądzą 

dyrektorzy.  

Małgorzata Jaśkiewicz – dyrektor SP w Rzęczkowie 

Stwierdziła, ze będzie wyrazicielem wszystkich dyrektorów, ponieważ jest za mało 

informacji, aby w ogóle coś planować. Wiadomo tylko, że trzecie klasy nie będą 

funkcjonować, ale nie jest znana struktura godzinowa ani to, jakie będą przedmioty i ilu 

nauczycieli będzie potrzebnych. Na chwilę obecną nie ma przepisów przejściowych. 

Wspomniała, że problemem również będą odprawy dla nauczycieli, bo łatwo jest policzyć, że 

będzie niższa liczba etatów. Jednak na razie nie ma żadnych przepisów przejściowych i 

trudno jest się do wszystkiego ustosunkować.  

Janusz Fifielski – wiceprzewodniczący Rady Gminy 
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Zasygnalizował, aby zwracać uwagę na bezpieczeństwo dzieci w szkole w Przysieku na czas 

budowy sali gimnastycznej. Stwierdził, że budowa może być przyczyna nie wprowadzania w 

szkole dwuzmianowości.  

Barbara Gilewicz – Łukasik – inspektor ds. oświaty 

Poinformowała radnych, że przed sesją była w szkole w Przysieku i dyrektor zapewniał, że 

teren budowy będzie należycie zabezpieczony, aby warunki były bezpieczne na przyjęcie 

uczniów. 

Janusz Fifielski – wiceprzewodniczący Rady Gminy 

Zasygnalizował problem z wywozem odpadów zielonych z terenu szkoły. Powiedział, że nie 

na dzień dzisiejszy nie jest wiadome, kto miałby się tym zająć. Poprosił, aby pracownicy 

urzędu gminy zajęli się tym problemem.  

Piotr Pawlikowski – przewodniczący Rady Gminy 

Poprosił o omówienie punktu 4 porządku obrad. 

Ad. 4 Informacja o pozyskiwaniu środków zewnętrznych. 

Krzysztof Rak – zastępca wójta  

Na podstawie sprawozdania referatu promocji przedstawił ww. informację. – Sprawozdanie w 

załączeniu do protokołu. Wspomniał, że niektóre zadania były realizowane już kilka lat temu 

takie jak np. „Budowa boiska wielofunkcyjnego w Rzęczkowie”, ale ich rozliczenie zostało 

zakończone w 2015 roku, dlatego zostały zapisane w sprawozdaniu. Powiedział, że nie 

wszystkie złożone wnioski kończą się sukcesem, ponieważ wniosek na kampanię 

informacyjno – edukacyjną o nowej ustawie śmieciowej zostal odrzucony przez Narodowy 

Fundusz Ochrony Środowiska. Kolejnym wnioskiem było zadanie pn. „Montaż Instalacji 

Prosumenckich”, niestety nie udało się uzyskać dofinansowania, ponieważ głównym 

wyznacznikiem były kwestie dochodowe, a nasza gmina nie należy do biednych. Gminy, 

które miały niższe dochody otrzymały dofinansowanie. Wspomniał, że najprawdopodobniej 

było to ostatnie dofinansowanie tych instalacji, ponieważ polityka rządu idzie w kierunku 

utrzymania kopalni węglowych. Obecnie trwa realizacja zadania dotycząca utylizacji azbestu. 

W tym roku tak jak już w latach poprzednich wystąpimy o dofinansowanie na zadanie pn. 

„Zadrzewianie i zakrzewianie terenu Gminy Zławieś Wielka”. Tym razem rośliny upiększą 

tereny świetlic wiejskich. Zadanie budowa sali gimnastycznej z zapleczem sanitarno - 

szatniowym w miejscowości Przysiek jest realizowane w tym roku. Udało się uzyskać 

dofinansowanie w kwocie 780 tys. zł z Ministerstwa Sportu i Turystyki. Będziemy 

jednocześnie starać się o środki z programu „Lemur”, jednak dopiero po ok. roku będzie 

można sprawdzić współczynniki ciepła i pozyskać środki z ww. programu. Budowa potrwa 

do końca kwietnia przyszłego roku, a całkowity koszt zadania to ok. 2 mln 380 tys. złotych. 

Kolejną realizowaną inwestycją jest budowa z rozbudową drogi gminnej w miejscowości 

Gutowo. Aby nie obciążać nadmiernie budżetu zadanie zostało podzielone na 2 etapy. W 

pierwszym etapie został zrobiony odcinek drogi o długości ok. 1,6 km. Planowane jest 

pozyskanie środków na remont budynku po leśniczówce w Cichoradzu z przeznaczeniem na 

mieszkania socjalne. Został ogłoszony nabór wniosków na termomodernizację budynków i 

jako pierwszy wniosek zostanie złożony na termomodernizację SP w Łążynie oraz GOKiS-u. 

W przyszłości będziemy starać się pozyskać środki na termomodernizację innych budynków 

np. ośrodków zdrowia. W ramach Zintegrowanych Inwestycji Terytorialnych planuje się 

rozbudowę przedszkola w Złejwsi Małej o jeden oddział. Planuje się też budowę sieci 

kanalizacyjnej w miejscowości Czarne Błoto, a druga część w Łążynie. Trudno powiedzieć, 
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czy całość będzie realizowana, ponieważ nie ma jeszcze dokumentacji, ani kosztorysów a jak 

wiadomo środki będą nas ograniczały. Dofinansowanie na budowę tej sieci mogą uzyskać 

tylko te tereny, które są objęte aglomeracją. Również ze środków ZIT-owskich planuje się 

wymianę wszystkich lamp oświetleniowych z sodowych na energooszczędne. Powiedział, też, 

że w ramach tych środków zbudowana zostanie droga rowerowa z Torunia do Górska w 

partnerstwie ze Starostwem Powiatowym. Przedstawił możliwości pozyskania środków z 

Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich oraz z Lokalnej Grupy Działania „Zakole Dolnej 

Wisły”.  

Piotr Pawlikowski – przewodniczący Rady Gminy 

Podziękował i otworzył dyskusję. Stwierdził, że na pewno wszyscy zauważyli, że większość 

inwestycji wspierana jest środkami zewnętrznymi. Takie gospodarowanie budżetem jest 

bardzo ważne, jednak nie zawsze to się udaje i musimy szukać własnych środków. Niestety 

coraz trudniej będzie uzyskiwać dofinansowania, ponieważ jest coraz mniej dotacji 

zewnętrznych.  

Janusz Fifielski – wiceprzewodniczący Rady Gminy 

Powiedział, że kiedyś już wspominał odnośnie wymiany pokrycia dachowego i odbioru 

azbestu, że program jest tak skonstruowany, ze nie jest wiadomym, kiedy przyjedzie firma 

odbierająca azbest. W związku z tym ciężko znaleźć fachowca od wymiany dachu, ponieważ 

nie można umówić się z nim na konkretny termin.  

Krzysztof Rak – zastępca wójta  

Stwierdził, że faktycznie może być problem z tym, aby znaleźć ekipę od remontu dachu 

równolegle z tą ściągającą.  

Janusz Fifielski – wiceprzewodniczący Rady Gminy 

Zasygnalizował, aby poinformować mieszkańców o kosztach wymiany azbestu, ponieważ 

jego zdaniem jest to element zachęcający do wzięcia udziału w tym programie.  

Piotr Pawlikowski – przewodniczący Rady Gminy 

O godz. 15.04 ogłosił przerwę.  

Ponownie wznowił obrady o godz. 15.10. 

Poprosił Panią skarbnik o omówienie 1 projektu uchwały. 

Ad. 5 Podjęcie uchwał. 

Justyna Brzozowska – skarbnik 

Wyjaśniła, jakie zmiany w budżecie pojawiły się od ostatniej sesji.  

Piotr Pawlikowski – przewodniczący Rady Gminy 

Zapytał, czy ktoś z radnych chciałby zabrać głos. 

Janusz Fifielski - wiceprzewodniczący Rady Gminy 

Złożył wniosek o nieodczytywanie projektów uchwał.  

W wyniku przeprowadzonego glosowania wniosek radnego został przyjęty jednogłośnie. 
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Piotr Pawlikowski – przewodniczący Rady Gminy 

Poddał pod głosowanie uchwałę w sprawie zmian w budżecie.  

W wyniku przeprowadzonego głosowania uchwała Nr XXIII/139/2016 zmieniająca 

uchwałę w sprawie budżetu Gminy Zławieś Wielka na 2016 rok została przyjęta 

jednogłośnie.  

Poprosił o omówienie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej.  

Justyna Brzozowska – skarbnik 

Zgodnie z uzasadnieniem do uchwały omówiła zmiany w WPF.  

Piotr Pawlikowski – przewodniczący Rady Gminy 

Zapytał, czy radni mają pytania do projektu. Nikt nie zabrał głosu.  

W wyniku przeprowadzonego głosowania uchwała Nr XXIII/140/2016 zmieniająca 

uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Zławieś Wielka na lata 

2011 – 2020 została przyjęta jednogłośnie. 

Poprosił o omówienie kolejnej uchwały. 

Marcin Pelc – inspektor ds. planowania przestrzennego 

Wyjaśnił, że jest to uchwała kończąca procedurę sporządzania planu miejscowego. Dzięki 

temu określimy przeznaczenie terenu dla prawie 6 ha działki położonej w miejscowości Stary 

Toruń.  

Piotr Pawlikowski – przewodniczący Rady Gminy 

Otworzył dyskusję. Nikt z radnych nie zabrał głosu w tej sprawie.  

W wyniku przeprowadzonego głosowania uchwała Nr XXIII/141/2016 w sprawie 

uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla działki położonej 

w centralnej części miejscowości Stary Toruń – gmina Zławieś Wielka została przyjęta 

jednogłośnie.  

Przewodniczący poprosił o omówienie projektu uchwały nr 3.  

Marcin Pelc – inspektor ds. planowania przestrzennego 

Powiedział, że tą uchwałą inicjujemy pracę nad kolejnym planem miejscowym, który obejmie 

część działki w Czarnowie.  

Piotr Pawlikowski – przewodniczący Rady Gminy 

Zapytał, czy radni mają pytania do projektu, nikt z nich nie zabrał głosu.  

W wyniku przeprowadzonego głosowania uchwała Nr XXIII/142/2016 w sprawie 

przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

dla działki nr 246/31 położonej w miejscowości Czarnowo – gmina Zławieś Wielka 

została przyjęta jednogłośnie.  

Przewodniczący poprosił o omówienie uchwały w sprawie zaliczenia dróg do kategorii dróg 

gminnych. 
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Joanna Sucharska – kierownik referatu rolnictwa, budownictwa i gospodarki komunalnej 

Wyjaśniła, że ww. uchwala została pozytywnie zaopiniowana przez Zarząd Powiatu 

Toruńskiego i odczytała opinię Zarządu.  

Piotr Pawlikowski – przewodniczący Rady Gminy 

Podziękował i zapytał, czy radni mają pytania do projektu. Nikt nie zabrał głosu w tej 

sprawie.  

W wyniku przeprowadzonego głosowania uchwała Nr XXIII/143/2016 w sprawie 

zaliczenia dróg do kategorii dróg gminnych została przyjęta jednogłośnie. 

Poprosił Panią kierownik referatu rolnictwa o omówienie uchwały w sprawie nadania nazw 

ulic.  

Joanna Sucharska – kierownik referatu rolnictwa, budownictwa i gospodarki komunalnej 

Wyjaśniła, że ze względu na powstawanie nowych dróg dojazdowych nadanie nazw ułatwi 

lokalizację, oznakowanie i komunikację na tych terenach.  

Piotr Pawlikowski – przewodniczący Rady Gminy 

Podziękował i zapytał, czy radni mają pytania do projektu.  

Józef Rassak – radny 

Zapytał, dlaczego w projekcie nie ma nazwy drugiej ulicy w Czarnym Błocie. 

Joanna Sucharska – kierownik referatu rolnictwa, budownictwa i gospodarki komunalnej 

Wyjaśniła, że właściciel działki nie odpowiedział, na otrzymane pismo, dlatego po uzyskaniu 

zgody na nadanie nazwy „Krecia” uchwała zostanie podjęta. 

Piotr Pawlikowski – przewodniczący Rady Gminy 

Poddał uchwałę pod głosowanie. 

W wyniku przeprowadzonego głosowania uchwała Nr XXIII/144/2016 w sprawie 

nadania nazw ulic w miejscowościach Rozgarty i Czarne Błoto została przyjęta 

jednogłośnie. 

Poprosił o omówienie kolejnej uchwały.  

Barbara  Gilewicz- Łukasik – inspektor ds. oświaty 

Wyjaśniła, że potrzeba wprowadzenia zmian w uchwale w sprawie zasad udzielania i 

rozmiaru obniżek tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć dydaktycznych, 

opiekuńczych i wychowawczych nauczycielom pełniącym stanowisko kierownicze w 

przedszkolach i szkołach, a także odpowiednio w ich zespołach prowadzonych przez Gminę 

Zławieś Wielka wynika stąd, że na terenie gminy prowadzona jest Szkoła Muzyczna, której 

poprzednia uchwała nie uwzględniała. W dalszej części uchwała pozostaje bez zmian. 

Piotr Pawlikowski – przewodniczący Rady Gminy 

Zapytał, czy radni mają pytania do projektu. Nikt z radnych nie zabrał głosu.  
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W wyniku przeprowadzonego głosowania uchwała Nr XXIII/145/2016 w sprawie zasad 

udzielania i rozmiaru obniżek tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć 

dydaktycznych, opiekuńczych i wychowawczych nauczycielom pełniącym stanowisko 

kierownicze w przedszkolach i szkołach, a także odpowiednio w ich zespołach 

prowadzonych przez Gminę Zławieś Wielka została przyjęta jednogłośnie. 

Przewodniczący poprosił o omówienie uchwały nr 7. 

Sławomir Jakubowski – prezes Zakładu Usług Komunalnych 

Wyjaśnił, że podniesienie kapitału zakładowego poprzez wniesienie aportu, czyli wkładu 

niepieniężnego w postaci ruchomości tj. koparko - ładowarki, przyczepy skrzyniowej – 

rolniczej oraz kosiarki bijakowej zwiększy udziały gminy w spółce. Powiedział, że wysokość 

kapitału zakładowego ma duże znaczenie, ponieważ zwiększa możliwość korzystania z 

instrumentów finansowych. Spółka dynamicznie się rozwija, plany strategiczne i taktyczne 

spółki obejmują inwestycję w zasoby sprzętowe konieczne do realizacji coraz większej ilości 

zadań. Być może jednym z zadań będzie skanalizowanie Łążyna. Dlatego niezbędnym jest 

zwiększanie kapitału zakładowego spółki.  

Piotr Pawlikowski – przewodniczący Rady Gminy 

Podziękował za omówienie uchwały. Nikt z radnych nie zadał pytania do omawianego 

projektu. Odczytał projekt uchwały.  

W wyniku przeprowadzonego głosowania uchwała Nr XXIII/146/2016 w sprawie 

wniesienia ruchomości w formie aportu do spółki „Zakład Usług Komunalnych 

Zławieś Wielka Spółka z ograniczoną odpowiedzialnością” została przyjęta 

jednogłośnie.  

Przewodniczący poprosił o omówienie uchwały w sprawie Planu Gospodarki Niskoemisyjnej. 

Krzysztof Rak – zastępca wójta 

Wyjaśnił, że PGN jest dokumentem niezbędnym do aplikowania po środki unijne. Procedura 

uchwalania tego dokumentu przewidywała jego ocenę przez Narodowy Fundusz Ochrony 

Środowiska i Gospodarki Wodnej.  Po dokonaniu oceny musieliśmy wprowadzić zmiany, 

dlatego na dzisiejszej sesji Rada Gminy musi podjąć uchwałę zmieniającą. Dodatkowo, 

podczas wykonywania szczegółowej kalkulacji termomodernizacji budynków gminnych 

zmieniła się wartość zadań i również to należy uaktualnić. Stwierdził, że na pewno jeszcze 

PGN będzie zmieniany niejednokrotnie.  

Rafał Żelazek – radny 

Zapytał, jaki jest szacowany koszt termomodernizacji GOKiS-u.  

Krzysztof Rak – zastępca wójta 

Odpowiedział, że jest to kwota rzędu 400 tys. zł. 

Piotr Pawlikowski – przewodniczący Rady Gminy 

Zapytał, czy ktoś ma pytania do projektu. Nikt nie zgłosił się. Odczytał projekt uchwały.  



 10 

W wyniku przeprowadzonego głosowania uchwała Nr XXIII/147/2016 w sprawie 

przyjęcia i wdrożenia do realizacji Planu Gospodarki Niskoemisyjnej dla Gminy 

Zławieś Wielka na lata 2015 – 2020 została przyjęta jednogłośnie.  

Poprosił o omówienie ostatniego projektu uchwały.  

Joanna Sucharska – kierownik referatu rolnictwa, budownictwa i gospodarki komunalnej 

Powiedziała, że uchwała w sprawie wspólnej realizacji zadania inwestycyjnego polegającego 

na przebudowie drogi powiatowej nr 2003C Siemoń - Łążyn oraz drogi powiatowej nr 2015C 

Siemoń - Wybcz z Powiatem Toruńskim i zawarcia porozumienia jest wyrazem woli 

współpracy naszej gminy z powiatem. Umożliwi podpisanie odpowiedniego porozumienia, a 

środki na przebudowę drogi zostały zabezpieczone w budżecie.  

Aleksander Hamerla – radny 

Zapytał, do jakiego miejsca będzie ta droga remontowana.  

Piotr Pawlikowski – przewodniczący Rady Gminy 

Odpowiedział, że jest zorientowany w tym temacie i wyjaśnił, że droga będzie remontowana 

do drogi wojewódzkiej. Łącznie 3 samorządy będą realizowały to zadanie.  

Joanna Sucharska – kierownik referatu rolnictwa, budownictwa i gospodarki komunalnej 

Dodała, że przy okazji tej inwestycji chodnik w miejscowości Siemoń będzie modernizowany 

i dobudowany tam gdzie go nie ma.  

Piotr Pawlikowski – przewodniczący Rady Gminy 

Stwierdził, że nie ma więcej pytań i odczytał projekt uchwały.  

W wyniku przeprowadzonego głosowania uchwała Nr XXIII/148/2016 w sprawie 

wspólnej realizacji zadania inwestycyjnego polegającego na przebudowie drogi 

powiatowej nr 2003C Siemoń - Łążyn oraz drogi powiatowej nr 2015C Siemoń - Wybcz 

z Powiatem Toruńskim i zawarcia porozumienia została przyjęta jednogłośnie. 

Ad. 6 Wolne wnioski i zapytania. 

Piotr Pawlikowski – przewodniczący Rady Gminy 

Otworzył dyskusję. 

Janusz Błędowski – radny 

Podziękował pracownikom ZUK-u za sprawnie przeprowadzoną modernizację na ulicy 

Akacjowej, dzięki której woda ma lepsze ciśnienie. Pochwalił druhów z Łążyna za 

zlikwidowanie bardzo dużego gniazda szerszeni.  

Piotr Pawlikowski – przewodniczący Rady Gminy 

Podziękował za docenienie pracy strażaków ochotników i dodał, że przekaże te 

podziękowania prezesowi OSP w Łążynie. Nawiązując do wcześniej rozmowy odnośnie 

Szkoły Podstawowej w Przysieku zachęcił do zorganizowania spotkania z rodzicami oraz 

dyrektorem w celu wyjaśnienia tej sytuacji.   

Barbara Gilewicz – Łukasik – inspektor ds. oświaty 
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Powiedziała, że sprawdziła ilość dzieci w klasie 6 i będzie do niej uczęszczało 26 uczniów. 

Wyjaśniła, że nie jest to klasa łączona, czyli 2 klasy różnego szczebla, ale po prostu nie 

będzie dwóch 6 klas tylko 1.  

Janusz Fifielski – wiceprzewodniczący Rady Gminy 

Stwierdził, że skoro nie jest to łączenie klas, to uważa, że nie ma tutaj żadnego problemu, 

ponieważ dzieci nadal chodzą do 6 klasy z rówieśnikami i nie ma potrzeby pytania rodziców 

o zdanie w tej sprawie.  

Sławomir Jakubowski – prezes Zakładu Usług Komunalnych 

Powiedział, że jest mu niezmiernie miło usłyszeć słowa podziękowania od radnego odnośnie 

prac remontowych przy wodociągu w Górsku. 

Marek Lipiński – klub „Nowoczesna”, rodzic ucznia ze szkoły w Przysieku 

Powiedział, że nie chodzi o kwestie dwuzmianowości, ale o to, że na spotkaniu z wójtem na 

koniec roku szkolnego dyrektor został zobowiązany do przedstawienia 2 alternatyw, 

zmianowości, bądź połączenia. Niestety nie zostało to przedstawione. Nie można gdybać, co 

jest lepsze, ponieważ wyjdzie to w praktyce. Wie, ze to nie rodzice decydują o szkole, ale 

sama kwestia podejścia do sprawy nie była jego zdaniem właściwa. Zgłosił potrzebę 

ustawienia przystanku dla dzieci przy „Krzyżu” w Rozgartach.  

Piotr Pawlikowski – przewodniczący Rady Gminy 

Powiedział, że dość niedawno uchwała w sprawie przystanków była podejmowana, jednak na 

pewno pani kierownik zajmie się tym tematem.  

Krzysztof Rak – zastępca wójta  

Korzystając z okazji poinformował obecnych o tym, ze od jutra kursować będzie autobus 

MZK z Torunia do Rozgart i przekazał informacje odnośnie opłat oraz ulg za bilety.  

Jerzy Dudzic – radny 

Powiedział, że mieszkańcy Górska zbierają podpisy do petycji w sprawie wydłużenia trasy 

autobusu MZK. Poprosił o zorganizowaniu kampanii informacyjnej w tej sprawie. Nie 

rozumieją, dlaczego od razu nie można było ustalić takiej trasy przejazdu. Zapytał, czy 

wiadomo coś w sprawie rozwoju sieci gazu ziemnego na terenie gminy. 

Krzysztof Rak – zastępca wójta  

Odnośnie kampanii promocyjnej odpowiedział, że bardzo późno MZK przekazało do gminy 

plakaty w tej sprawie. Jednak są one rozsyłane do sołtysów, a jeżeli będzie taka potrzeba, to 

nawet ksiądz na ambonie będzie mógł to ogłosić. Na pewno dobrym pomysłem jest rozwój 

linii autobusowej MZK, niestety koszty są bardzo wysokie. Cena dopłaty za 1 km wynosi 

4,10 zł po stronie gminy. Odnośnie pytania o gaz ziemny, nie może udzielić odpowiedzi, 

ponieważ nie ma żadnych informacji o tym, czy spółka będzie chciała inwestować. Jeśli 

uzyska jakieś informacje to zostaną one przekazane radnym.   

Teresa Balicka – radna 

Odnośnie dowozu dzieci do szkół zapytała, czy autobus przejeżdżający obok przystanku koło 

Pana Bębna i mający wolne miejsca mógłby się tam zatrzymać i zabrać dzieci, ponieważ przy 
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tej drodze jest bardzo niebezpiecznie. W imieniu rodziców dzieci, chciałaby prosić o 

podwożenie tych uczniów, mimo, że nie mają 3 km do szkoły.  

Rafał Żelazek – radny 

W sprawie siłowni zewnętrznych zapytał, czy jest spisana umowa z wykonawcą, ponieważ 

już od marca mieszkańcy czekają na zamontowanie sprzętu. Jeśli była taka umowa, to czy jest 

w niej określony termin realizacji zadania.  

Krzysztof Rak – zastępca wójta  

Odpowiedział, że temat siłowni ciągnie się już od dawna. Gmina jest zobowiązana do 

stosowania ustawy prawo zamówień publicznych. Nie jest tak, że na każde zadanie będzie 

osobny wykonawca. Wyłoniona została jedna firma, która jednego dnia zrealizuje zadanie we 

wszystkich miejscach, a nie będzie przyjeżdżała kilkukrotnie. Niestety w niektórych 

miejscach pojawiły się problemy, np. w Górsku 2 razy trzeba było zmienić umiejscowienie 

siłowni. W Skłudzewie okazało się, że na terenie gdzie miała zostać zamontowana siłownia 

jest nadzór konserwatorski i trzeba uzyskać odpowiednie zgody. Sprzęt będzie służył przez 

lata, dlatego musi zostać to zrobione porządnie. Wykonawca jest zobowiązany wykonać 

siłownie do 15 września i ma nadzieję, że tak też będzie.   

Rafał Żelazek – radny 

Wyjaśnił, że problem powstał w momencie, kiedy pracownik gminy (już teraz były – Pani 

Nowacka) zapewniła, że siłowania zostanie zamontowana do końca czerwca br.  

Krzysztof Rak – zastępca wójta  

Stwierdził, że pewnie gdyby nie było tych problemów, o których mówił wcześniej, to zadanie 

byłoby zrealizowane szybciej.  

Janusz Fifielski – wiceprzewodniczący Rady Gminy 

Wracając do tematu szkoły w Przysieku powiedział, że z punktu przepisów prawa dyrektor 

postąpił racjonalnie i nie było potrzeby rozmowy z rodzicami, oczywiście nie ujmując ich 

rangi w szkole. Dodał, że jego wypowiedź była w kontekście przepisów, a nie, aby ująć coś 

rodzicom. Zapytał jeszcze, do kogo szkoła ma zwrócić się z prośbą o wywóz odpadów 

zielonych.  

Sławomir Jakubowski – prezes Zakładu Usług Komunalnych 

Powiedział, że Zakład Usług Komunalnych, jest podwykonawcą MPO i wykonuje zadania 

przez nią zlecone zawarte w specyfikacji przetargowej. Na dzień dzisiejszy odpady odbierane 

są z miejscowości Przysiek, Stary Toruń i Rozgarty, ponieważ tylko te miejscowości były 

ujęte w przetargu. Odpady zielone z innych szkół być może mogłyby być odbierane i 

zawożone na wysypisko do Torunia, ale wcześniej należałoby ustalić z prezesem 

Rozwadowskim, czy pobierałby za to opłaty. Oczywiście można bezpłatnie wywieźć te 

odpady na PSZOK. Powiedział, że przeanalizuje ten problem i porozmawia z MPO, aby 

ustalić tę kwestię.  

Krzysztof Rak – zastępca wójta  

Odpowiedział, że dzisiaj dowiedział się o tym problemie, ponieważ wcześniej dyrektor tego 

nie zgłaszał. Sprawdzi, jakie są możliwości żeby sumptem gminnym rozwiązać ten problem.  
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Rafał Żelazek – radny 

Stwierdził, że ten problem już w ubiegłym roku na sesji był przez niego zgłaszany. Dodał, że 

w uchwale można zawrzeć informacje odnośnie odbioru odpadów zielonych z jednostek 

oświatowych. Odnośnie funduszy zewnętrznych zapytał, czy nie można pozyskać takich 

środków na remont boiska w Złejwsi Małej. Skoro gmina nie ma możliwości z budżetu 

sfinansować tego przedsięwzięcia to można szukać pieniędzy gdzie indziej.  

Krzysztof Rak – zastępca wójta  

Powiedział, że jeśli możliwości finansowe gminy i hierarchia potrzeb na to pozwoli, to być 

może to zadanie będzie realizowane w przyszłości. Nowe finansowanie jest nastawione na 

inne inwestycje, nie sportowe, ale zobaczymy, co uda się zrobić.  

Piotr Pawlikowski – przewodniczący Rady Gminy 

Zapytał, czy można pozyskać środki na ten cel z PZPN-u. 

Krzysztof Rak – zastępca wójta  

Odpowiedział, że to właśnie osoby zajmujące się sportem mogłyby więcej powiedzieć na ten 

temat. Uważa, że związek piłki nożnej mógłby wykorzystywać orliki do trenowania 

młodzieży, która byłaby kolejnym pokoleniem piłkarzy.  

Janusz Fifielski – wiceprzewodniczący Rady Gminy 

Poruszył temat funduszy sołeckich. Stwierdził, że na szkoleniach z tego zakresu, każdy 

prowadzący mówi, co innego. Według niektórych fundusze sołeckie można łączyć, a inni 

twierdzą, że nie można. Zapytał, na czym opierają swoje interpretacje i skąd wiedzą, że takie 

zadanie można zrobić a innego nie można. Powiedział, że zwróci się do ministerstwa o 

wykładnię ustawy. Poprosił, aby ktoś zajął się tym tematem. 

Piotr Pawlikowski – przewodniczący Rady Gminy 

Stwierdził, że faktycznie jest to temat, nad którym trzeba się zastanowić.  

Janusz Fifielski – wiceprzewodniczący Rady Gminy 

Zapytał o zapis w ustawie o funduszu sołeckim, w którym mówi się, że Rada Gminy odrzuca 

wniosek niespełniający wymogów, a w innym paragrafie, że Rada Gminy nie odrzuca 

wniosku.  

Ad. 7 Zamknięcie obrad XXIII sesji Rady Gminy 

Piotr Pawlikowski – przewodniczący Rady Gminy 

Stwierdził, że tematy sesji zostały wyczerpane i o godz. 16.20 zamknął obrady XXIII sesji 

Rady Gminy.  

 

 

 

 



 14 

 

 

 

 


